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Union for the Mediterranean Grant Scheme to improve economic 

resilience and support entrepreneurial activity 

Deadline: 29 October 2020 

• Employment and resilience enhancement 

The Union for the Mediterranean has set up the Grant Scheme for employment promotion 
– Regional response to the COVID-19 pandemic, to actively support non-profit organizations 
in the Mediterranean that work to give people opportunities. It focuses on projects that 
enable people to find jobs, continue to gain a living and improve their work and living 
conditions. 

At the same time, it seeks to support projects that encourage entrepreneurship and improve 
the business climate for Micro-, Small and Medium-sized enterprises (MSMEs) as crucial 
providers of employment in the Mediterranean region. 

• Three priorities / Eligible applicants 

Priority 1 - Improving the economic resilience of citizens, especially vulnerable demographic 
groups, through employment-related capacity development 

Priority 2 - Promoting new channels of training and skills attainment in order to foster 
employability and economic activity 

Priority 3 - Supporting entrepreneurial activity and building the capacities of MSMEs to 
enable income generation and job creation 

This Call for Proposals is addressed to non-profit organizations from the UfM Member 
States. Enterprises cannot apply directly for funding, neither can funds be forwarded to for-
profit entities. The geographical scope of each action must encompass at least one MENA 
country (Algeria, Egypt, Jordan, Lebanon, Mauritania, Morocco, Palestine and Tunisia). 
Priority will be given to regional actions (i.e. involving at least 3 of the UfM Member States). 

• Eligibility and Support 

The duration of supported actions should be between 6 to 11 months. 

Eligible actions include notably : trainings for employability, job matching activities, 
platforms providing knowledge on entrepreneurship, social entrepreneurship, innovation in 
employment-intensive sectors , develop resources that support entrepreneurs and MSMEs 
to adjust to the new work and changing business conditions in response to the economic 
and health crisis. 

Any grant requested must fall between EUR 100.000 and EUR 300.000. For an amount 
between EUR 100.000 and EUR 149.999 the grant part must fall between 50 % and 90% of 
the total eligible costs, above between 50 % and 80 %. 

• Budget: EUR 1.130.000 

• Learn more 

Access the guidelines: HERE. 

Website: HERE  

https://ufmsecretariat.org/wp-content/uploads/2020/07/2020-Guidelines-for-grant-applicants-UfM-Grant-Scheme-for-employment-promotion.pdf
https://ufmsecretariat.org/grant-scheme-2020/
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Programme de subventions de l'Union pour la Méditerranée pour 

améliorer la résilience économique et soutenir l'activité entrepreneuriale 

Date limite: 29 octobre 2020 

• Amélioration de l'emploi et de la résilience 

L'Union pour la Méditerranée a mis en place le programme de subventions pour la 
Promotion de l'emploi et la réponse régionale à la pandémie COVID-19, afin de soutenir les 
organisations à but non lucratif en Méditerranée qui travaillent à développer des 
opportunités en matière d’emploi, à assurer la continuité de l’activité et à améliorer des 
conditions de travail et de vie. 

Le programme soutiendra aussi des projets qui encouragent l'esprit d'entreprise et 
améliorent le climat des affaires pour les micro, petites et moyennes entreprises (MPME) 
en tant que pourvoyeurs d'emplois essentiels dans la région méditerranéenne. 

• Trois priorités / Candidats éligibles 

Priorité 1 - Améliorer la résilience économique des citoyens, en particulier des groupes 
démographiques vulnérables, grâce au renforcement des capacités liées à l'emploi 

Priorité 2 - Promouvoir de nouveaux canaux de formation et d'acquisition de compétences 
afin de favoriser l'employabilité et l'activité économique 

Priorité 3 - Soutenir l'activité entrepreneuriale et renforcer les capacités des MPME pour 
permettre la génération de revenus et la création d'emplois 

Cet appel à propositions s'adresse aux organisations à but non lucratif des États membres 
de l'UpM. Les entreprises ne peuvent pas demander directement de financement, et les 
fonds ne peuvent pas non plus être mis à disposition d’entités à but lucratif. Chaque action 
doit inclure au moins un pays MENA (Algérie, Égypte, Jordanie, Liban, Mauritanie, Maroc, 
Palestine et Tunisie) avec une priorité donnée aux actions impliquant au moins 3 pays. 

• Eligibilité et Soutien 

La durée des actions soutenues doit être comprise entre 6 et 11 mois. 

Les actions éligibles comprennent notamment: des formations à l'employabilité, des 
activités de recherche d'emploi, des plateformes fournissant des connaissances sur 
l'entrepreneuriat, l'entrepreneuriat social, l'innovation dans les secteurs à forte intensité 
d'emploi, le développement de ressources qui aident les entrepreneurs et les MPME à 
s'adapter au nouveau travail et à changer les conditions crise économique et sanitaire. 

Toute subvention demandée doit être comprise entre 100 000 EUR et 300 000 EUR. Pour 
un montant compris entre 100 000 EUR et 149 999 EUR, la partie subvention doit être 
comprise entre 50% et 90% du total des coûts éligibles, au-dessus de 50% à 80%. 

• Budget: 1.130.000 EUR 

• En savoir plus : 

Accédez aux directives: ICI. 

Site Internet: ICI  

https://ufmsecretariat.org/wp-content/uploads/2020/07/2020-Guidelines-for-grant-applicants-UfM-Grant-Scheme-for-employment-promotion.pdf
https://ufmsecretariat.org/grant-scheme-2020/

